

## **STRONG, DIVERSE ENTRY FOR EXCITING PROGRAMME IN WACKERSDORF**

30 Aug 2023



The Mondokart.com FIA Karting World Championship - KZ will be held on the Pro Kart Raceland circuit in Wackersdorf, Germany from 7th to 10th September, 2023. The programme also includes the KZ2 World Cup and the 2nd edition of the FIA Karting International Super Cup - KZ2 Masters for drivers aged 35 and over.

The entry list features over 245 drivers for these three gearbox kart categories, in which 36 nations will be represented. The 8th edition of the FIA Karting Historic Super Cup completes the event's line-up. 34 karts selected for their role in the history of the discipline will be on display, and will have the opportunity to take to the track in demonstrations.

The flagship event of the season for gearbox karts has been particularly well prepared with the support of the German ASN, the DMSB. A special event, the Road to Wackersdorf, was organised at the end of July to enable all interested participants to familiarise themselves with the 1190 m Bavarian track, which had not hosted an international race of this scale since 2017. In addition, the third round of the German Kart Championship was held in Wackersdorf at the end of August.

LeCont is the exclusive tyre supplier for the three FIA Karting categories at Wackersdorf.

### **KZ: GUSTAFSSON'S SUCCESSION IS OPEN**

Among the high number of 49 entrants to the Mondokart.com FIA Karting World Championship - KZ, titles

abound. In addition to 2022 champion Viktor Gustafsson (SWE), five other former World Champions will be competing this year, as well as a dozen former European Champions, starting with 2023 winner Danilo Albanese (ITA). The list of contenders includes Jérémy Iglesias (FRA), Dutch drivers Senna van Walstijn and Stan Pex, Italians Paolo Ippolito, Matteo Vigano and Riccardo Longhi, French drivers Emilien Denner and Tom Leuillet, and KZ2 World Cup winner Arthur Carbonnel. In this highly professional category, the factories call on their best drivers to defend their colours in an incredibly competitive field that also includes some talented amateurs, attracted by the aura of the World Championship.

### **KZ2: RECORD WORLD CUP ENTRY**

With the exception of 2023 prodigy Freddie Slater (Great Britain), all the protagonists of the European Championship - KZ2 will be among the 125 competing in the World Cup. The next generation is well represented, with young talents alternating between KZ2 and OK, such as 2022 European Champion Kean Nakamura-Berta (GBR) and runner-up Alex Powell (JAM), Tomass Stolcermanis (LVA), Maksim Orlov and 2022 OK World Champion Matheus Morgatto (BRA). Italy is well represented by Cristian Bertuca, currently 3rd in the International Karting Ranking (IKR), and Alex Marigliano. Romanian Daniel Vasile, runner-up in the European Championship, Spain's Jorge Pescador and Finland's Paavo Tonteri remain the category's strong points. Four women will be in the running: Eliška Simonová (CZE), Hannah Lang (GBR), Emma Felbermayr (AUT) and Laura Bourguet (FRA).

### **RISING POWER IN THE 35+ AGE GROUP**

Launched in 2022, the FIA Karting International Masters Super Cup - KZ2 is attracting more and more participants. Italy's Davide Fore' remains the most successful driver on the list, but his compatriot Alessandro Manetti's track record is equally impressive. Former Inter driver Thomas Mich (FRA) joins the KZ2 Masters competition this year. The participants cover a wide range of experience and motivation for a very open event.

### **8TH FIA KARTING HISTORIC SUPER CUP**

It's now a tradition for the World Karting Championship to be accompanied by a veritable museum of static and mobile historic karts. 2023 is no exception, and for the eighth time the CIK has managed to assemble a complete grid of 34 karts covering the history of the sport from its beginnings to 1985, with participants of eight different nationalities, representing 22 different chassis and 19 engine manufacturers. Among them, some "Made in Germany" products such as Hess, Mach 1, Taifun, JLO, Petry, plus two rarely seen K-Wagens produced in the former DDR and a Formel K kart with full bodywork that raced for the first time exactly 50 years ago in Germany.

### **PROVISIONAL SCHEDULE FOR THE WACKERSDORF EVENT**

Friday, 8th September

08.00 - 10.55: Free Practice (1x15')

11.05 - 13.19: Qualifying Practice (1x6')

14.05 - 19.35: Qualifying Heats

Saturday, 9th September

08.00 - 09.39: Warm-up (8')

09.45 - 19.00: Qualifying Heats

11.45 and 16.40: Historic Karts demonstration (20')

Sunday, 10th September

08.30 - 09.55: Warm-up (10')

10.00 - 10.20: Historic Karts demonstration

10.25 - 12.50: Super Heats

12.55 - 13.15: Historic Karts demonstration

14.05 - 14.35: Presentation of finalists on the track

14.45 - 16.55: Finals

17.00 - 17.30: Podiums

The Wackersdorf event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com) website.

---

## **ENTRÉES FORTES ET DIVERSIFIÉES POUR UN PROGRAMME PASSIONNANT À WACKERSDORF**

Le Championnat du Monde FIA de Karting Mondokart.com - KZ se déroulera sur le circuit Pro Kart Raceland à Wackersdorf, en Allemagne, du 7 au 10 septembre 2023. Le programme comporte également la Coupe du Monde KZ2 et la 2e édition de la Super Coupe Internationale Masters FIA Karting - KZ2 pour les pilotes de 35 ans et plus.

La liste des engagés comprend plus de 245 pilotes pour ces trois catégories de karts à boîte de vitesses dans lesquels 36 nations seront représentées. La 8<sup>e</sup> édition de la Super Coupe Historique FIA Karting complète l'affiche de l'évènement. 34 karts retenus pour leur rôle dans l'histoire de la discipline seront exposés et auront l'occasion d'évoluer sur la piste lors de démonstrations.

L'épreuve phare de la saison pour les karts à boîte de vitesses a été particulièrement bien préparée avec l'appui de l'ASN allemande, le DMSB. Une épreuve spécifique a en effet été organisée fin juillet, la Road to Wackersdorf, pour permettre à tous les participants intéressés de se familiariser avec les 1190 m du tracé bavarois qui n'avait pas reçu de course internationale de cette envergure depuis 2017. De plus, la troisième épreuve du Deutsche Kart-Meisterschaft vient de se dérouler fin août à Wackersdorf.

LeCont est le fournisseur exclusif des pneumatiques des trois catégories FIA Karting de Wackersdorf.

### **KZ : LA SUCCESSION DE GUSTAFSSON EST OUVERTE**

Parmi le nombre élevé de 49 engagés au Championnat du Monde FIA Karting - KZ Mondokart.com, les titres sont abondants. Outre le champion 2022 Viktor Gustafsson (SWE), cinq autres anciens champions du monde seront en compétition cette année, ainsi qu'une dizaine d'anciens champions d'Europe, à commencer par le vainqueur 2023 Danilo Albanese (ITA). La liste des prétendants comprend notamment Jérémy Iglesias (FRA), les Néerlandais Senna van Walstijn et Stan Pex, les Italiens Paolo Ippolito, Matteo Vigano et Riccardo Longhi, les Français Emilien Denner, Tom Leuillet et le vainqueur de la Coupe du Monde KZ2 Artur Carbonnel. Dans cette catégorie très professionnelle, les usines font appel à leurs meilleurs pilotes pour

défendre leurs couleurs lors d'une compétition incroyablement relevée à laquelle participent également quelques amateurs éclairés attirés par l'aura du Championnat du Monde.

### **KZ2 : AFFLUENCE RECORD EN COUPE DU MONDE**

Les protagonistes du Championnat d'Europe KZ2 se retrouveront au sein des 125 engagés à la Coupe du Monde à l'exception du prodige 2023, le Britannique Freddie Slater. La relève est bien présente avec des jeunes talents qui alternent KZ2 et OK comme le Champion d'Europe 2022 Kean Nakamura-Berta (GBR) et son second Alex Powell (JAM), Tomass Stolcermanis (LVA), Maksim Orlov ainsi que le Champion du Monde OK 2022 Matheus Morgatto (BRA). L'Italie est bien représentée avec Cristian Bertuca, actuel 3e du Classement International Karting (IKR) et Alex Marigliano. Le Roumain Daniel Vasile, vice-Champion d'Europe, l'Espagnol Jorge Pescador, le Finlandais Paavo Tonteri restent des valeurs sûres de la catégorie. Quatre féminines seront dans la course avec Eliška Simonová (CZE), Hannah Lang (GBR), Emma Felbermayr (AUT) et Laura Bourguet (FRA).

### **MONTÉE EN PUISSANCE CHEZ LES 35 ANS ET PLUS**

Lancée en 2022, la Super Coupe Internationale Masters FIA Karting - KZ2 attire de plus en plus de participants. L'Italien Davide Fore' reste le pilote le plus titré de la liste, mais le palmarès de son compatriote Alessandro Manetti est également impressionnant. Ancien pilote inter, Thomas Mich (FRA) rejoint la compétition KZ2 Masters cette année. Les participants couvrent un large éventail d'expérience et de motivation pour une épreuve très ouverte.

### **8<sup>E</sup> SUPER COUPE HISTORIQUE FIA KARTING**

C'est désormais une tradition que le Championnat du Monde de Karting soit accompagné par un véritable musée statique et mobile de karts historiques. 2023 ne fait pas exception et pour la 8e fois, la CIK a réussi à rassembler une grille complète de 34 karts couvrant l'histoire du sport depuis ses débuts jusqu'en 1985 avec des participants de huit nationalités différentes, représentant 22 châssis différents et 19 fabricants de moteurs. Parmi eux, quelques productions "Made in Germany" comme Hess, Mach 1, Taifun, JLO, Petry, plus deux K-Wagen rarement vus, produits dans l'ancienne DDR et un kart Formel K avec une carrosserie complète qui a couru il y a exactement 50 ans pour la première fois en Allemagne.

### **PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE L'ÉPREUVE DE WACKERSDORF**

Vendredi 8 septembre

08.00 - 10.55 : essais libres (1x15')

11.05 - 13.19 : essais qualificatifs (1x6')

14.05 - 19.35 : manches qualificatives

Samedi 9 septembre

08.00 - 09.39 : warm-up (8')

09.45 - 19.00 : manches qualificatives

11.45 et 16.40 : démonstration Karts Historiques (20')

Dimanche 10 septembre

08.30 - 09.55 : warm-up (10')

10.00 - 10.20 : démonstration Karts Historiques

10.25 - 12.50 : Super Manches

12.55 - 13.15 : démonstration Karts Historiques

14.05 - 14.35 : Présentation des pilotes finalistes sur la piste

14.45 - 16.55 : finales

17.00 - 17.30 : podiums

L'épreuve de Wackersdorf sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

© Photo FIA Karting / KSP